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  فرهاد قائمیان، بازیگر باسابقه 
سینما بیان کرد: فیلم صدثانیه ای 
باید »آن« یک فیلم کامل را داشته 
باشد و فیلمساز باید برای رسیدن به 
این سطح از فیلمسازی، به پختگی 
رسیده باشد. فرهاد قائمیان در 
آستانه برگزاری جشنواره فیلم 
»۱۰۰« درباره نقش آفرینی در 
گفت:  مهر  به  کوتاه  فیلم های 
من خودم را بچه سینمای کوتاه 
می دانم. هم فیلم کوتاه ساخته ام و 
هم در فیلم های بسیاری در فرآیند 
تولید، همکاری داشته ام. از این 
منظر سینمای جوان و سینمای 
می دانم.  خود  خانه  را  کوتاه 
بخشی از کارنامه حرفه ای خودم 
را مدیون کار در سینمای کوتاه 
می دانم. وی درباره فیلم های ۱۰۰ 
ثانیه ای افزود: فیلم ۱۰۰ ثانیه ای 
در واقع بخشی از سینمای کوتاه 
و برشی از زندگی است. فیلم کوتاه 
را شاید بتوان برشی از فیلم بلند 
هم دانست. اما فیلم صدثانیه ای 
باید »آن« یک فیلم کامل را داشته 
باشد. فیلمساز باید برای رسیدن به 
این سطح از فیلمسازی، به پختگی 
رسیده باشد. ساخت فیلم ۱۰۰ 
ثانیه ای به عنوان یک تجربه، آنقدر 
برای هر فیلمسازی لازم است که 
معتقدم نباید آن را نادیده بگیرد. 
این بازیگر درباره تأثیر جشنواره ها 
فیلمساز  یک  حرکت  مسیر  بر 

هم تأکید کرد: قطعاً هر رویداد و 
جشنواره ای در مسیر فیلمسازی 
هر فیلمسازی حائز اهمیت است 
اما معتقدم فیلمساز کوتاه، بیش 
از هر چیز باید خودش را ثابت 
کند، نه برای حضور در جشنواره. 
در عین حال جشنواره ها هم باید 
در طول هر سال متوجه پتانسیل 
و ظرفیت فیلمسازان کوتاه باشند 
و از آن استفاده کنند. مسئولان و 
جشنواره ها باید برای فیلمسازان 

جوان، بسترساز باشند تا فیلمسازان 
کوتاه بتوانند به اوج هدف خود 
که فیلمسازی بلند است، برسند. 
کوتاه  فیلمسازان  منظر  این  از 
بزرگ ترین سرمایه سینمای ما 
هستند. قائمیان درباره مرز میان 
تیپ سازی و شخصیت سازی در 
یک فیلم صدثانیه ای بیان داشت: 
من قائل به این تفکیک نیستم. اگر 
در زمان ۱۰۰ ثانیه، بتوان مضمون 
موردنظر را به مخاطب منتقل کرد، 

یعنی فیلمساز موفق بوده، مهم این 
است که »آن« فیلم به مخاطب 
بازیگر سینما  این  منتقل شود. 
درباره تفاوت سبک داستان گویی 
با  سینمایی  بلند  فیلم  یک  در 
سینمای کوتاه هم توضیح داد: 
فیلم کوتاه، در واقع شروع یک 
حرکت به سمت ساخت فیلم بلند 
است. معتقدم فیلم ۱۰۰ ثانیه ای هم 
کمک می کند تا فیلمساز پخته تر 
شود تا به مرحله فیلمسازی بلند 
برسد. وی با تأکید بر اینکه ساخت 
فیلم کوتاه به دلیل فرصت کمتر 
برای انتقال مضمون، سخت تر از 
ساخت فیلم بلند است، بیان کرد: 
در یک فیلم بلند با مجموعه ای از 
سکانس های برای انتقال مفهوم 
مواجه هستیم اما در فیلم کوتاه، 
ارائه  این  برای  کمتری  فرصت 
وجود دارد. یک بازیگر باید بتواند 
در فرصت ۱۰۰ ثانیه مضمون یک 
فیلم را درک و آن را ارائه کند و قطعا 
این مورد، نشان دهنده استعداد 
اوست. قائمیان در پایان گفت: تا به 
امروز نزدیک به ۱۲ فیلم کوتاه برای 
سینماگران جوان بازی کرده ام و از 
این بابت به خودم مغرورم و می بالم. 
دوستانی  برای  توانستم  اینکه 
کار کنم که زمانی خودم هم در 
کنارشان آموزش می دیدم و بازهم 
توانستم در همکاری مستقیم از 

آن ها چیزی را یاد بگیرم.

»مترجم« بهرام توکلی 
به زودی منتشر می شود

 راه اندازی طرح »سینما اردو« 
 آغاز اکران و رونمایی از فیلم سینمایی 
»عینک« صبح )چهارشنبه هفتم دیماه( در 
پردیس سینمایی چارسو برگزار شد. اجرای 
طرح »سینمااردو« با همکاری گروه سینمایی 
هنروتجربه و سازمان دانش آموزی وزارت 
آموزش و پرورش با نمایش فیلم »عینک« 
آغاز شد. اکران و رونمایی از فیلم »عینک« 
مهدی عظیمی میرآبادی  تهیه کنندگی  به 
و کارگردانی رضا آقایی، با حضور عوامل 
فیلم، مدیران گروه سینمایی هنروتجربه، 
مدیران وزارت آموزش و پرورش، سازمان 
دانش آموزی و بیش از ۳۰۰ دانش آموز دختر 
مقاطع مختلف تحصیلی برگزار شد. محمد 
طیب با اعلام راه اندازی طرح »سینمااردو« 
در سراسر کشور گفت : قصد اجرای طرحی 
به نام »سینمااردو« را در تمام مدارس کشور 
داشتیم که امروز)چهارشنبه(، اولین روز از 
اجرای این طرح است. وی ادامه داد: این طرح 
با هدف تماشای فیلم توسط دانش آموزان و 
سپس نقد فیلم های سینمایی گروه کودک 
و نوجوان راه اندازی شده است. همچنین در 
این طرح بخشی به نام »پویش« در نظر گرفته 
شده که دانش آموزان با ارسال ویدئوی نقد خود 
از فیلم، در مسابقه شرکت می کنند. مهدی 
عظیمی میرآبادی؛ تهیه کننده ضمن تشکر و 
قدردانی از هنروتجربه که چنین شرایطی را 
برای اکران فیلم »عینک« مهیا کردند، بیان 
داشت: از اکران این فیلم در چنین شرایطی 
بسیار خوشحالم . شور و نشاط به سالن سینما 

برگشت. 
  امضا پوستر »عینک« 

 رضا آقایی، کارگردان فیلم نیز در ادامه افزود: 
بسیار خوشحالم که این فیلم بعد چند سال به 
اکران رسید. انرژی و شوق در دانش آموزان، 
نشاط را به سینما برگرداند و امیدوارم از 
تماشای فیلم لذت ببرند و در پایان، حتما 
فیلم را نقد کنند. سانیا رمضانی بازیگر فیلم 
»عینک« هم از عوامل و بازیگران فیلم تشکر 
کرد و برای فیلم آرزوی موفقیت کرد. در این 
آیین رونمایی، جمعی از مدیران فرهنگی و 
سینمایی، مسئولان آموزش و پرورش و اهالی 
رسانه حضور داشتند. پوستر فیلم »عینک« 
توسط مدیران، عوامل فیلم و نمایندگان 
دانش آموزان امضا شد. همچنین در پایان 
نمایش فیلم عینک با موضوع فیلم مسابقه ای 
برگزار شد و جوایزی به دانش آموزان اهدا 
شد. فیلم سینمایی »عینک« از هفتم دیماه 
اکران شد و علاقه مندان می توانند با مراجعه 
به سایت های بلیت فروشی اقدام به تهیه بلیت 

کنند.

»مترجم«  معمایی  سریال    
ساخته بهرام توکلی با بازی صابر 
ابر، مهرانه مهین ترابی  و پانته آ 
پناهی ها به زودی از بستر )پلتفرم( 
نماوا منتشر می شود. پایگاه اینترنتی 
نماوا با انتشار عکسی از صابر ابر 
اعلام کرد که به زودی شاهد انتشار 
بود.  خواهیم  مجموعه مترجم 
مترجم سریالی درام و رازآلود به 
نویسندگی و کارگردانی بهرام توکلی 
و تهیه کنندگی سعید ملکان است. 
توکلی پیش تر فیلمنامه سریال بیمار 
استاندارد را برای نوروز ۱۳۹۵ شبکه 
یک و فیلمنامه سریال نهنگ آبی 
را برای شبکه خانگی نوشته بود. 
مترجم براساس فیلمنامه خود بهرام 
توکلی تولید شده است. صابر ابر، 
مهرانه مهین ترابی  و پانته آ پناهی ها، 
مجتبی پیرزاده و مهتاب ثروتی  از 
جمله بازیگران این مجموعه هستند. 
داستان فیلم درباره یک مترجم جوان 
است که در شغلش مسیرهای تازه ای 
را کشف می کند و به رازی خانوادگی 
پی می برد که روی زندگی اش سایه 
می اندازد. »مترجم« اولین سریال 
بهرام توکلی در شبکه نمایش خانگی 
و در ادامه همکاری های موفق او با 
سعید ملکان است. نماوا هم  اکنون 
سریال های »شبکه مخفی زنان« و 
»روزی روزگاری مریخ« را در حال 
پخش دارد. سریال کمدی »آنتن« 
به کارگردانی سید ابراهیم عامریان 
نیز با پخش قسمت چهاردهم به 
پایان رسید. سریال های »خون 
سرد« و »پوست شیر« هم از جمله  
آثار معمایی شبکه نمایش خانگی 
)فیلم نت( هستند که با استقبال 

مواجه شده اند.

   وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: فضای 
جشنواره فیلم، تئاتر و موسیقی فجر خیلی خوب 
است و هم در این سه جشنواره و هم جشنواره 
تجسمی وضعیت خیلی خوبی داریم. محمدمهدی 
اسماعیلی در حاشیه جلسه هیات دولت در جمع 
خبرنگاران درباره جشنواره فیلم فجر امسال، 
اظهارکرد: تاکنون ۷۵ فیلم به جشنواره رسیده و 

الان کارهای بررسی فیلم ها در حال انجام است. 
تعداد فیلم ها هم از سال گذشته بیشتر است و 
تعداد افرادی که دخالت دارند نیز خیلی بیشتر 
از سال قبل است. وی افزود: فضای جشنواره فیلم 
فجر و نیز جشنواره تئاتر فجر که اکنون بیش از 
هزار اثر به آن رسیده، خیلی خوب است. جشنواره 
موسیقی هم وضعیت خوبی دارد و فکر می کنم 

هم در این سه جشنواره و هم جشنواره تجسمی 
وضعیت خیلی خوبی داریم و جشنواره های 
فرهنگی شعر و کتاب سال جمهوری اسلامی و 
جشنواره »جلال« نیز، هم دبیران شان مشخص 
شده و هم آثارشان ارسال شده است. تقریبا بین 
۱۵ تا ۲۰ درصد رشد آثار را نسبت به سال گذشته 

تجربه کردیم.

 محمدمهدی اسماعیلی:

 تعداد فیلم های فجر امسال بیش از سال گذشته است

 محمدحسین ظریفیان:
  وظیفه دفتر توسعه کتاب حمایت 

از تخلف ناشر نیست
 به گفته مدیرکل توسعه کتاب و کتابخوانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی حمایت این دفتر، حمایت از تخلف ناشر نیست، 
بلکه حمایت از منزلت جامعه ناشران، اهالی قلم و اندیشه و 
ایجاد فرصت برای آگاهی بخشی به معدود ناشران متخلف 
است. محمدحسین ظریفیان  در ارزیابی ارتباط معاونت 
فرهنگی با ناشران به ایرنا گفت: یکی از حوزه های مهم وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی حوزه نشر و کتاب است که به طور 
تخصصی در معاونت امور فرهنگی تمرکز پیدا کرده  است و 
امور مربوط به ناشران به طور مستقیم در اداره  کل توسعه کتاب 
و کتابخوانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی انجام می شود. 
مدیرکل توسعه کتاب و کتابخوانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی درباره نحوه اجرای سیاست حمایتی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی از ناشران بیان کرد: تعامل اداره کل توسعه 
کتاب و کتابخوانی در یک صورت بندی کلی ناظر بر سه بخش 
است. نخست بخش خرید کتاب و حمایت از ناشران است. 
در ۱۲ هیات تخصصی، کتاب ها بررسی، انتخاب و در سراسر 
کشور توزیع می شوند. تا قبل از آبان امسال کتاب هایی از 
استان ها فرستاده یا با درخواست ناشران دریافت و خریداری 
می شد. وی افزود: اما اقتضای سیاست عدالت فرهنگی که 
شعار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این دوره است این 
بود که امکان دسترسی همه ناشران به انتخاب آثارشان فراهم 
شود و در حال حاضر همه کتاب های اعلام وصول شده بررسی 
می شوند و کتب منتخب، براساس آیین نامه مصوب انتخاب 
می شوند. ظریفیان در توضیح دومین حوزه و خدماتی که 
توسط اداره کل توسعه کتاب و کتابخوانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی به ناشران ارائه می شود، افزود: سامانه جامع 
ناشران یکی از خدماتی است که امور را تسهیل کرده است. 
یک اقدام فشرده چهارماهه انجام و این سامانه راه اندازی شد. 
الان هر کسی در هر نقطه ای می تواند از طریق درگاه پنجره 
واحد مجوزها درخواست صدور پروانه نشر، تمدید یا تغییر نام 
و تغییر مدیرمسئول و ۸ خدمت دیگر را به اداره کل فرهنگ و 
ارشاد استانی که می خواهد دفتر نشر را در آن استان تاسیس 
کند، ارسال کند. فرایند به شکل الکترونیک انجام و پروانه نشر 
صادر می شود. به گفته مدیرکل توسعه کتاب و کتابخوانی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی پیش از این، افراد برای تاسیس 
نشر باید از هر شهری به اداره کل ارشاد استان می رفتند و در 
آنجا تشکیل پرونده می دادند و پس از آن اداره کل استان، 
پرونده ها را به اداره کل کتاب و کتابخوانی در ستاد وزارتخانه 
ارسال می کرد. با راه اندازی سامانه جامع ناشران رضایت مندی 
متقاضیان افزایش یافته است. ظریفیان بیان کرد: حمایت ما، 
حمایت از تخلف ناشر نیست، بلکه حمایت از منزلت جامعه 
ناشران و اهالی قلم و اندیشه و ایجاد فرصت برای آگاهی بخشی 

به معدود ناشران متخلف است. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 رأی دیوان عالی آمریکا به سیاست 
مرزی »ترامپ«

 دیوان عالی آمریکا درخواست برای کنارگذاشتن 
یکی از محدودیت های مرزی اعمالی دولت دونالد 
ترامپ را رد کرد و به حفظ این محدودیت رای داد. 
به گزارش فارس، در شرایطی که وضعیت مرزهای 
آمریکا انتقادات شدید جمهوری خواهان از دموکرات ها 
درباره وضعیت مرزهای جنوبی این کشور ادامه دارد، 
دیوان عالی درخواست برای کنارگذاشتن یکی از 
دستورالعمل های مرزی دولت ترامپ را کنار گذاشت. 
دیوان عالی آمریکا با پنج رأی مخالف در برابر چهار 
رأی موافق، درخواست دولت »جو بایدن« برای 
کنارگذاشتن یکی از محدودیت های اعمالی دولت 
دونالد ترامپ را رد کرد لذا این محدودیت همچنان 
باقی می ماند. به گزارش وبگاه پالتیکو، دیوان عالی 
آمریکا مانع از برداشتن یکی از سیاست های اعمال 
شده مرزی در دولت دونالد ترامپ شد. ۵ قاضی از 
مجموع نهُ قاضی این دیوان درخواست دولت جو 
بایدن برای برداشتن دستور موسوم به »عنوان۴۲« 
را رد کرده و دولت بایدن را به ادامه این دستورالعمل 
مرزی دولت ترامپ مجبور کردند. دولت ترامپ که 
مواضع تندی در خصوص مهاجران داشت و دست به 
اقداماتی از قبیل ساختن دیوار مرزی در آمریکا زده 
بود، با توسل به »عنوان۴۲« مانع از ورود میلیون ها 

مهاجر شده است. 
 5 قاضی رأی منفی دادند

 در رأی گیری انجام شده در دیوان عالی آمریکا، 
۳ قاضی لیبرال به همراه »نیل گورسیچ« قاضی 
محافظه کار به کنارگذاشتن این سیاست اعمالی 
دولت ترامپ رای مثبت دادند، اما ۵ قاضی محافظه کار 
و جمهوری خواه دیگر علیه آن رای دادند. حکم 
دیوان عالی آمریکا در پاسخ به درخواست هفته گذشته 
یک گروه متشکل از ایالت های جمهوری خواه صادر 
شد که در آن آنها خواستار حفظ این محدودیت 
اعمالی مرزی شده بودند. محدودیت مرزی »عنوان 
۴۲« در ابتدای همه گیری ویروس کرونا در زمان دولت 
ترامپ اجرایی شد و در دولت های ترامپ و بایدن از آن 
برای برای اخراج بیش از دو میلیون مهاجر با استناد 
به زمینه های پزشکی و بهداشتی استفاده شده است. 
صدو حکم عالی ترین دادگاه در آمریکا در خصوص این 
دستورالعمل مرزی دولت ترامپ در شرایطی انجام 
شده که وضعیت مرزهای جنوبی این کشور و موضوع 
مهاجران، همچنان یکی از جنجالی ترین موضوعات 
در آمریکاست. جمهوری خواهان از زمان آغاز به کار 
دولت جو بایدن دموکرات، دولت او را به دلیل وضعیت 
مرزهای جنوبی و هجوم مهاجران آماج حملات لفظی 
قرار داده   و همزمان از مواضع تند دولت ترامپ در قبال 

مهاجران و مرزها تمجید کرده اند. 

دیمیتری پسکوف:  

  هنوز طرح صلح واقعی برای »اوکراین« وجود ندارد

فرهاد قائمیان: 

فیلمساز با ساخت فیلم »100 ثانیه ای« پخته می شود

کوتــــاه

   سخنگوی کاخ کرملین با بیان اینکه 
»هنوز هیچ طرح صلح واقعی برای اوکراین 
وجود ندارد«، گفت: دلیل آن نیز بی توجهی 
کی یف به واقعیت های میدانی است. به 
گزارش فارس، »دیمیتری پسکوف« بیان 
داشت: مسکو در حال بررسی واکنش به 
تعیین سقف قیمت برای نفت و گاز این 
کشور توسط غرب است. پسکوف طی 
نشست خبری در کرملین توضیح داد: 
»روسیه در حال تجزیه و تحلیل وضعیت 
پس از تعیین سقف قیمت گاز توسط غرب 
است و هنوز برای صحبت در مورد اقدامات 
دیگر زود است.«  به نوشته خبرگزاری 
»اسپوتنیک«، وی در این باره تصریح کرد: 
»رئیس جمهور )ولادیمیر پوتین( قبل از 
امضای فرمان درباره پاسخ به سقف قیمتی 
برای نفت روسیه، با اوپک پلاس مشورت 
می شود.«  سخنگوی کرملین در واکنش به شود، تمام قراردادها در این زمینه اعمال نکرد. اما اگر قرار باشد واکنشی نشان داده 

گزارش ها مبنی بر نفوذ روسیه بر صربستان 
و دخالت در مسئله کوزوو، گفت: »صربستان 
یک دولت مستقل است و نباید دنبال 
نفوذ مخرب روسیه در این کشور باشند.« 
پسکوف همچنین در پاسخ به سوالی درباره 
واکنش روسیه به طرح صلح پیشنهادی 
زلنسکی، اظهارداشت: »هنوز هیچ طرح 
صلحی برای اوکراین وجود ندارد، زیرا کی یف 
واقعیت های امروز را در نظر نمی گیرد.«  
اسپوتنیک به نقل از وی نوشت: »هر طرح 
صلحی برای اوکراین که واقعیت های امروز 
در مورد خاک روسیه و الحاق مناطق جدید 
به فدراسیون را در نظر نگیرد، نمی تواند 
ادعای مسالمت آمیزبودن داشته باشد.« 
سخنگوی کاخ کرملین با بیان اینکه اوکراین 
فقط روی شرایط خود برای آتش بس تمرکز 
کرده، افزود: روسیه هم هرگز تحت این مفاد 

پای میزمذاکره نمی آید. 

  احتمال برگزاری 
انتخابات زودهنگام در ژاپن 

 نخست وزیر ژاپن احتمال برگزاری انتخابات زودهنگام را پیش 
از افزایش مالیات با هدف تامین بودجه دفاعی این کشور، مطرح 
کرد. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری رویترز، دولت توکیو 
قصد دارد تا افزایش مالیات را برای پوشش کمبود یک تریلیون 
»ین« خود را در بودجه دفاعی اجرایی کند، اگرچه این اقدام 
با یکسری مخالفت ها از سوی ائتلاف حاکم و در میانه کاهش 
محبوبیت فومیو کیشیدا، نخست وزیر ژاپن مطرح شده است. 
کیشیدا گفت: ما از عموم مردم می خواهیم که بار مالیاتی را برای 
یک دوره زمانی مناسب، از بعد از سال ۲۰۲۴ تا ۲۰۲۷ متحمل 
شوند. ما درباره زمان شروع آن تصمیم خواهیم گرفت و فکر 
می کنم ممکن است تا پیش از این مساله، انتخاباتی برگزار شود. 
انتخابات پارلمانی بعدی ژاپن ۲۰۲۵ است مگر آنکه نخست وزیر 
این کشور خواهان برگزاری انتخابات زودهنگام باشد.  کیشیدا در 
اواسط دسامبر ۲۰۲۲ یک طرح جدید امنیت ملی را اعلام کرد 
و متعهد شد که هزینه های دفاعی را تا سال ۲۰۲۷ دو برابر کند 
و به دو درصد از تولید ناخالص داخلی ژاپن برساند. این برنامه 
جدید دفاعی مستلزم یک تریلیون ین دیگر در بودجه ای است که 
کیشیدا گفته افزایش مالیات ها آن را پوشش می دهد. کوئیچی 
هاگویدا، رئیس سیاستگذاری حزب لیبرال دموکرات ژاپن بیان 
داشت: لازم است پیش از اعمال افزایش مالیات، پارلمان منحل 

شود تا رای دهندگان در مورد این موضوع قضاوت کنند. 

  روسیه کارمند سفارت لیتوانی را 
اخراج کرد

 وزارت خارجه روسیه از اخراج کارمند سفارت لیتوانی در 
مسکو خبر داد. به گزارش مهر به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، 
وزارت خارجه روسیه با صدور بیانیه ای اعلام کرد: کارمند سفارت 
لیتوانی عنصر نامطلوب اعلام شده و باید مسکو را ترک کند. در 
این بیانیه آمده است: کارمند اخراج شده سفارت لیتوانی باید 
ظرف ۵ روز خاک روسیه را ترک کند. بیانیه وزارت خارجه روسیه 
در این خصوص اضافه می کند که این اقدام مسکو به تلافی 
اقدام لیتوانی در اخراج دیپلمات روسیه به انجام رسیده است.  
وزارت خارجه لیتوانی پنجشنبه ۱۰ آذرماه سالجاری با صدور 
بیانیه ای اعلام کرد که کارمند سفارت روسیه در »ویلنیوس« 
عنصر نامطلوب اعلام شده است. در بیانیه صادره از سوی 
وزارت خارجه لیتوانی در این خصوص آمده بود: این فرد باید ظرف 
۵ روز کشور را ترک کند. نماینده سفارت روسیه در »ویلنیوس« 
به وزارت خارجه لیتوانی احضار و موضوع به وی ابلاغ شد. به 
گزارش خبرگزاری آناتولی، بهانه لیتوانی از این اقدام »انجام 
فعالیت هایی ناسازگار با وضعیت دیپلماتیک« این کارمند روسیه 
ادعا شده بود! در همین ارتباط، براساس تصمیم گیری مقامات 
لیتوانی در اواخر شهریورماه، شهروندان روسیه با ویزای فعال 
شینگن نمی توانند وارد »ویلنیوس« شوند. لیتوانی برای گروه های 
خاصی از روس ها، از جمله دیپلمات ها، نمایندگان مخالفان، 

کارکنان شرکت های حمل ونقل و... استثنا قائل شده است.

اقدامات  باید       رئیس جمهور کره جنوبی گفت: 
تحریک آمیز همسایه شمالی با واکنش تلافی جویانه 
همراه شود. به گزارش فارس، در ادامه تنش های اخیر در 
شبه جزیره کره، خبرگزاری یونهاپ کره جنوبی گزارش 
داد: یون-سوک-یول، رئیس جمهور این کشور اظهارکرد: 
کره شمالی به دلیل تسلیحات اتمی اش منبع ترس نیست و 
باید اقدامات تحریک آمیزش با واکنش تلافی جویانه همراه 
شود. پیش تر، ارتش کره جنوبی به دلیل عدم موفقیت در 
سرنگون کردن پهپادهای کره شمالی که دوشنبه وارد 
حریم هوایی این کشور شدند، عذرخواهی کرد. به گزارش 

رویترز، سئول همچنین متعهد شد قابلیت های حمله ضد 
پهپادی را حفظ کند.  »یول« رئیس جمهور کره جنوبی 
هم گفته بود: حمله پهپادهای کره شمالی به حریم هوایی 
کره جنوبی نشان دهنده ناکافی بودن آمادگی نیروهای 
مسلح برای همه انواع تهدیدها بود. رسانه های شرق آسیا 
دوشنبه از ورود غیرقانونی هواپیماهای بدون سرنشین 
کره شمالی به حریم هوایی همسایه جنوبی آن خبر دادند. 
ستاد مشترک نیروهای مسلح کره جنوبی در بیانیه ای اعلام 
کرد که نیروهای این کشور به سمت »پهپادهای متجاوز 
پیونگ یانگ« آتش هشدار گشودند. به نوشته خبرگزاری 

»یونهاپ«، در این بیانیه آمده بود که ارتش کره جنوبی 
همچنین چند فروند جنگنده و بالگرد تهاجمی برای 
رهگیری این هواپیماهای بدون سرنشین اعزام کرد.  شبکه 
تلویزیونی »نیوز۱« این کشور نیز گزارش داد که »یکی از 
پهپادهای متجاوز، برای مدت کوتاهی در حریم آسمان 
سئول، پایتخت کره جنوبی نیز پرواز کرد.« تنش زایی 
جدید کره شمالی با همسایه جنوبی خود در حالی است 
که روز جمعه نیز گارد ساحلی ژاپن اعلام کرده بود ارتش 
پیونگ یانگ ۲ فروند موشک بالستیک کوتاه برد به سمت 

دریای شرقی شلیک کرد.

 سئول:
باید اقدامات تحریک آمیز »کره شمالی« را تلافی کنیم 

     جیحون بایراموف، وزیر خارجه جمهوری آذربایجان 
اعلام کرد که کشورش آماده است در سطحی با ارمنستان 
گفت وگوهای ثمربخش برگزار کند. به گزارش ایرنا به نقل 
از خبرگزاری تاس، بایراموف  در کنفرانسی خبری در باکو 
تاکید کرد: موضع و هدف اصلی جمهوری آذربایجان این 
است که گفت وگوها ثمربخش باشد. از نظر ما سطح مذاکرات 
هر چند مهم است اما برای ما اولویت ندارد. وی با بیان اینکه 
جمهوری آذربایجان همواره با برگزاری مذاکره موافقت کرده 

است، افزود: ما آمادگی خود را برای رسیدن به پیشرفت نشان 
داده ایم. فقط کسانی از این قاعده مستثنی هستند که در هر 
سطحی جانبداری و ناتوانی خود را برای بی طرف ماندن و اتخاذ 
موضع منصفانه نشان داده اند. بایراموف بیان کرد: طبیعی است 
که چنین سطحی از مذاکره کنندگان و مشارکت کنندگان برای 
ما غیرقابل قبول هستند. وی گفت: به طور کلی، ما دیدارهای 
دوجانبه با طرف ارمنستانی در آینده را رد نمی کنیم. ما همواره 
برگزاری چنین گفت وگوهایی و حتی دیدارهای سه جانبه یا 

در سطوح دیگر را پیشنهاد داده ایم. گذرگاه لاچین که منطقه 
قره باغ را به ارمنستان متصل می کند، در روزهای گذشته 
باردیگر موجب بروز تنش در روابط باکو و ایروان شده زده است. 
گروهی از کنشگران وابسته به سازمان های زیست محیطی 
غیردولتی جمهوری آذربایجان ۱۲ دسامبر )۲۰ مهر ماه( 
گذرگاه لاچین را بستند. باکو اعلام کرده است که هدف از 
این اعتراض، بستن جاده ها نبوده و خودروهای غیرنظامی 

می توانند آزادانه در هر دوسوی این مسیر آمدوشد کنند. 

 باکو:
 آماده ایم در هر سطحی با ارمنستان گفت وگو کنیم


